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روز گذشته در یکصدوهفتادوهفتمین جلسه علنی شورا 2فوریت ممنوعیت فروش طرح ترافیک در روزهای آلوده تهران تصویب شد

فرناز محمدزادهگزارش
روزنامه نگار

دوشــنبه دوشــنبه 1313 آذر  آذر 14021402- شماره - شماره 89618961
نیروگاهپسماندسوزبهزودیساختهمیشود

لطف الله فروزنده، معاون مالی و اقتصادی شهردار تهران: نیروگاه پسماندسوز ۶هزارتنی با مشارکت ۷۰درصدی 
طرف چینی به زودی ســاخته می شــود که با این اقدام معضلات دفن زباله در جنوب تهران برای همیشه حل 

خواهد شد. همچنین قرارداد خرید ون، تاکسی و موتورسیکلت  برقی با حضور نمایندگان چینی نهایی شد.

خروج1593کودککاروخیابانازچرخهآسیب
احمد احمدی صدر، مدیرعامل سازمان خدمات و مشارکت های اجتماعی شهرداری تهران: ۷ هزار کودک کار و 
خیابان در شهر تهران شناسایی شده اند که در ۶ ماه ابتدای سال یک هزار و ۵۹۳کودک کار و خیابان )۳۳۳نفر 

آنها از چرخه کار سخت و یک هزار و ۲۶۰نفر  دیگر نیز از چرخه آسیب( خارج شده اند.

گزارش کار امروز

مهم ترین اقدامات مدیریت شهری،کف مناطق رخ می دهد 
و همشهری در پی مطالبه گری از شهرداری های مناطق است 
تا مشــخص شــود هر منطقــه در هــر روز چــه اقدامــی انجام 

داده است.

منطقه

گــذر پاییــزی در بوســتان های شــمال تهــران بــا هــدف بهره منــدی 1
از زیبایی هــای بصــری فصــل پاییــز و ایجــاد نشــاط اجتماعــی در 

شهروندان اجرا شد.

منطقه

منطقه به عنوان میزبان نخســتین لیگ بازی های آموزش ترافیک 9
تعیین شد. این رویداد با رقابت 1۵۰نفر از کارکنان شهرداری تهران 
در گروه های۲ تا۸ نفره در شــهرک آمــوزش ترافیک منطقــه برگزار 

خواهد شد.

منطقه

عملیات هرس زمســتانه درختان با رویکرد مقاوم ســازی  درختان، 5
شــادابی و طــراوت درختــان در فصــل بهــار آینــده و بهره منــدی از 

ضایعات گیاهی برای تولید کمپوست در حال اجراست.

منطقه

از ابتدای سال تا کنون 1۴کیلومتر از معابر برای تردد معلولان و افراد 12
کم توان مناسب سازی  شده است.

منطقه

رویداد من شهردارم با هدف افزایش مشارکت شهروندان در امور 18
شــهر آغاز شــد و شــهردار منطقه گفت که از طریق »من شــهردارم 
یک« موفــق شــدیم بــه بخــش زیــادی از وعده هــای داده شــده به 

شهروندان در راستای تامین سرانه ها عمل کنیم.

منطقه

دانش آموزان منطقه در مرکز آموزش های تخصصی ســازمان های 3
تخصصی سازمان مدیریت پسماند شهرداری تهران با مهارت های 

شغلی مرتبط آشنا شدند.

منطقه

تا پایان سال جاری بیش از 1۴هزار متر از معابر و بوستان های منطقه 11
برای افزایش دسترس پذیری افراد کم توان، کودکان و سالمندان، 

مناسب سازی خواهد شد.

منطقه

مراســم تنفیذ احکام هیأت امنای محلات ۹گانه بــا حضور رئیس 16
دبیرخانه ستاد راهبری شهرداری تهران برگزار شد و شهردار منطقه 
گفت که هیأت امنای محلات ســرمایه هایی ارزشمند برای تحقق 

اهداف مدیریت شهری هستند.

منطقه

بــا حضــور بیــش از 1۲۰ نفــر از افــراد دارای معلولیــت دومیــن دوره 7
بازی های نشــاط آور ویژه افــراد دارای معلولیت شــهر تهــران )طرح 

برنده شو( در مجموعه ورزشی محمد مهرآئین برگزار شد.

منطقه

طرح تحویل پسماند خشــک با عنوان »نوماند« در منطقه به اجرا 14
درآمد تــا از این طریق با آمــوزش خانه بــه خانه، بهره بــرداری از این 

دسترسی در نرم افزار کاربردی شهرزاد در محلات آغاز شود.

منطقه

سفیران کشورهای برزیل، نیکاراگوئه و مجارستان به همراه کارکنان 20
سفارت های ژاپن، تایلند، قزاقستان و سایر کشورها از آثار باستانی، 
میراثی، فرهنگی و مذهبی ری بازدید کردند و از نزدیک با بخشی از 

تاریخ ۸هزار ساله قبله تهران آشنا شدند.

منطقه

طرح ویژه رســیدگی به درخواســت های ثبت شــده شــهروندان در 2
سامانه 1۳۷ پلاس اجرا شد.

منطقه

پیشرفت ۸۰ درصدی طرح مناسب سازی  معابر برای افراد کم توان 10
انجام شده است و از ابتدای سال تاکنون 1۲هزار مترمربع از معابر 

و بوستان های نواحی سه گانه مرمت و مناسب سازی  شده است.

منطقه

اداره امور بانوان منطقه رتبه عملکردی مطلوب بین مناطق ۲۲ گانه 6
را کسب کرد. ۲ مجموعه شهردخت در این منطقه قرار دارد که یکی 

از آنها در حوزه فناوری و هوش مصنوعی فعال است.

منطقه

طی یک ماه اخیر و تاکنون در پروژه بهسازی آسفالت بزرگراه شهید 13
یاسینی حدود ۳۸ هزار مترمربع عملیات تراش و روکش مکانیزه 
آسفالت به منظور رفع خطر و ایمن سازی  تردد وسایل نقلیه و رفع 

معایب زیرساختی این بزرگراه اجرا شده است.

منطقه

دوره آموزش تخصصی امدادگری برای ۶۰۰نفر از گروه های دوام در 19
ستاد مدیریت بحران منطقه برگزار شد.

منطقه

تعویــض و نصب مجموعــه بازی هــای قدیمــی و فرســوده کودکان 4
با مجموعه بــازی جدید در بوســتان فتاحی واقــع در محله جوادیه 

انجام شد.

منطقه

شست وشوی ماهانه کیوسک های مطبوعاتی  منطقه انجام شد.17

منطقه

کانال وحیدیه با عمق متوسط ۶ متر از سطح زمین و طول 1۵۰۰ متر، 8
در طرح فوریتی یک روزه پاکسازی شد.

منطقه

پــس از 1۰ســال بــا پیگیری هــای شــهرداری منطقــه، زمیــن فوتبال 15
شهدای هفتم تیر در گود شهرزاد با فضای1۰هزار مترمربع بازسازی 
شد. برای این کار 1۴ســرویس خاک و نخاله از زمین جمع آوری و با 

خاک نرم جایگزین شده است.

منطقه

طرح ویــژه لایروبی زیرگذر  های بتنی و حوضچه های رســوب گیر در 21
منطقه ۲1آغاز شــد. عــلاوه بر زیرگذر هــای آب، حــدود ۳۰حوضچه 

رسوب گیر هم در این طرح تخلیه می شود.

منطقه

با تلاش همــکاران حوزه فنــی و عمــران، عملیات اصلاح هندســی 22
۶ هزارمترمربع از معابر سطح منطقه انجام شد.

بررسیآلودگیهوادربهشت

باز هم پاییز و زمستان شد و هاله سیاهی همچون سایه ای 
وهم آور بالای سر تهرانی ها جاخوش کرد و نفس ها را به 
شماره انداخت. آنانی که گروه حساس جامعه به حساب 
می آیند از هرکسی بیشتر از این آلودگی هوای تهران زجر 
می کشند و این روزها، روزهای تلخی را می گذرانند؛ هرچند 
تنفس چنین هوایی برای کوچک و بــزرگ، پیر و جوان 
مضر و مرگ آور است. آلودگی هوای تهران هرساله جان 
هزاران نفر را می گیرد و مدارس را به تعطیلی می کشاند. 
اداره شــهر هنگام آلودگی مختل شده و اوضاع حسابی 
به هم ریخته  می شود. برهمین اساس پرونده باز چند ساله 
آلودگی هوای پایتخت روز گذشته مجدداً روی میز شورای 
شهر قرار گرفت و بحث و بررسی پیرامون آن در ابتدای 

یکصدونودوهفتمین جلسه علنی شورا داغ شد.

پلمبنیروگاههایمازوتسوز
رئیس شورای شهر تهران در ابتدا بحث ممنوعیت فروش طرح ترافیک در روزهای آلوده را به 
میان کشید و اعلام کرد که برخی از نیروگاه هایی که مازوت سوزی داشتند، پلمب شده اند. مهدی 
چمران، تعطیلی مدارس و اجرای طرح زوج و فرد را راه های مقطعی برای بهبود وضعیت آلودگی 
هوا دانست و با اشاره به توصیه وزارت صمت، گفت: مقرر شد هر 2هزار اتوبوس وارداتی با وجود 
هزینه دوبرابری نسبت به اتوبوس های گازسوز، برقی باشند. با این اقدامات می توان امیدوار بود 
از آلودگی کاسته شود؛ البته اگر مردم نیز همراهی کنند و از خودروهای شخصی استفاده نکنند.

نبایدمدارستعطیلشوند
در جریان این جلســه علنی، رئیس کمیته عمران شورای شهر 
به تعطیلی مدارس همزمان با آلودگی هوا اعتراض کرد و گفت: 
کلاس های آنلاین جای مدارس حضوری را پر نمی کند و همین 
امر باعث افت تحصیلی دانش آموزان می شود. محمد آقامیری در 
ادامه گفت: به جای اینکه مدارس را در زمان آلودگی هوا تعطیل 
کنیم برخی ادارات تعطیل شوند و قطعا این مسئله لطمه کمتری 
به مردم خواهد زد. این عضو شورای شهر تهران با تأکید بر اینکه 
تعطیلی مدارس در زمان آلودگی هوا کار بسیار غلطی است، گفت: 
انتظار داریم مسئولان نسبت به این موضوع نگاهشان را عوض 
کنند؛ چراکه تجربیات بسیاری در زمان کرونا در ارتباط با تحصیل 

دانش آموزان در فضای مجازی داشتیم.

تصویبدوفوریتیبرایممنوعیتفروشطرح
بحث های اعضای پارلمان شهری پیرامون آلودگی هوای تهران 
آنقدر ادامه داشت که در نهایت 2فوریت ممنوعیت فروش طرح 
ترافیک در روزهای آلوده به تصویب رسید. براساس این 2فوریت، 
شهرداری موظف اســت در روزهایی که از سوی کمیته اضطرار 
آلودگی هوا، مــدارس مقطع ابتدایی تعطیل یــا غیرحضوری 
می شــود، از فروش آرم طرح ترافیک روزانه ممانعت کند و رفع 

محدودیت منوط به دایر شدن مجدد مراکز آموزشی است.

سوختهایتولیدکشوراستانداردنیست
پس از اظهارنظرهای رئیس شورای شــهر تهران، رئیس کمیسیون محیط زیست و خدمات 
شهری شورا در تذکری با اشاره به وضعیت آلوده هوای تهران، گفت: مردم از تنفس در این شهر 
نارضایتی شدیدی دارند و فارغ از اینکه چه دستگاه و مرجعی مقصر آلودگی هواست، واقعیت 
این است که تهران هوایی آلوده دارد و مردم این هوا را استشمام می کنند و در نتیجه آن کودکان 
نیز به بیماری مبتلا می شوند. او در ادامه می افزاید: براساس گزارش کمیسیون اصل ۹۰مجلس 
سوخت های تولیدی کشور ازجمله بنزین، نفت، گاز و دیگر سوخت ها مطابق استاندارد ملی 
نیستند و از ۱۶ نیروگاه کشور ۱۴ نیروگاه مازوت مصرف می کنند و اگر کسی اعتراضی دارد 
می تواند به کمیسیون مراجعه کند. مهدی پیرهادی با اشاره به اینکه در سال ۱۴۰۰ نزدیک به 
۱۱.۳ میلیارد برای آسیب های جسمی به شهروندان ناشی از آلودگی هوا در کشور هزینه شده 
است، افزود: در جلسه روز شنبه استانداری تهران، نماینده پخش و پالایش رسماً اعلام کرد که 
2نیروگاه از مازوت استفاده می کنند. شاید در دولت های قبل به این موضوع بسیار کمتر توجه 

شده است، اما باید در این دوره موضوع به طور جدی پیگیری و حل شود.

تهرانبایدمجهزبهپارکهایاختصاصیمعلولانشود
همزمان با گرامیداشت روز جهانی معلولان، روزگذشته رئیس سازمان بهزیستی 
کشور در جلسه علنی شورای شهر حاضر شد و گزارشی از تحولات عملی و نظری 
این ســازمان در دولت ســیزدهم  ارائه داد. علی محمد قادری با اشاره به اینکه 
براساس آمایش ها ممکن اســت ۱۰درصد از جمعیت هر جامعه معلول باشند، 
گفت: باید ائتلاف جمعی بین مردم و دولت شکل بگیرد تا بتوان خدمات رسانی 

به معلولان را مدیریت کرد. 
به گفته رئیس ســازمان بهزیستی کشــور ۹۵۰هزار خانوار دارای عضو معلول 
مشمول مستمری دولت بودند و در کمتر از 2سال بیش از ۵۰۰هزار خانوار به آمار 
قبلی اضافه شدند و تعداد خانواده های معلول تحت پوشش از مرز یک میلیون و 
۴۰۰هزار خانوار عبور کرده است. او با اشاره به اینکه ۴۳۰۰نفر از معلولان نخبه 
جذب تمام دستگاه ها شده اند، می افزاید: در دنیا پارک هایی برای معلولان ایجاد 
شده، اما متأسفانه در تهران شاهد احداث چنین پارک هایی نیستیم و تقاضا داریم 
این ظرفیت در پایتخت ایجاد شود. قادری از مدیریت شهری درخواست کرد که 
میز خدمت محله محور هوشمند با همکاری شهرداری و شورا بیش از پیش مورد 

توجه قرار بگیرد تا ظرفیت سازی  اجتماعی در سطح شهر محقق شود.
رئیس سازمان بهزیستی کشور با بیان اینکه ما اسامی ساختمان های نامناسب 
برای معلولان را اعلام می کنیم و درخواست داریم شــهرداری وارد شود، ادامه 
داد: هر ماه جلســه ای را برای مناسب ســازی  معابر برگزار و آخرین وضعیت را 
بررسی می کنیم. او درخواســت کرد که در لایحه نگاری شــورا، بودجه خوبی 
برای مناسب ســازی  و حمایت از معلولان درنظر گرفته شود. پس از آن هریک 
از اعضای شورای شهر نسبت به اظهارنظرهای رئیس سازمان بهزیستی واکنش 

نشان دادند.

شهرداری تهران باید اصلاحات ترافیکی انجام دهد
مهدی اقراریــان، رئیس کمیته نظارت و حقوقی شــورا: باید 
انتخاب شــهردار تهران به عنوان دســتیار رئیس جمهور در 
ساماندهی آسیب های اجتماعی را به مثابه یک فرصت درنظر 
گرفت. سالانه تعداد بســیار زیادی به جامعه معلولان اضافه 
می شود، بخش عمده ای از دلایل این معلولیت، حوادث ترافیکی 
است و شــهرداری تهران می تواند با اصلاحات ترافیکی، از افزایش تعداد معلولان 

جلوگیری کند.

افزایش تعامل شورا و شهرداری با بهزیستی
زهرا شمس احسان، رئیس کمیته اجتماعی شورا: تعامل شورا 
و شهرداری با سازمان بهزیستی می تواند به عنوان الگویی در 
کشور مورد اســتفاده قرار بگیرد؛ لذا درخواست می شود این 
تعامل افزایش یابد. افــراد دارای معلولیت های پنهان در ارائه 
خدمات نادیده گرفته می شوند. در بحث ساماندهی معتادان 
متجاهر مدل سازی فراگیر با تکیه بر تمام ابعاد توانمندسازی باید در این زمینه مورد 
توجه قرار بگیرد و امکان ارجاع مددجویــان به مراکزی به جز مراکز ماده ۱۶ باعث 

اثرگذاری بیشتر امور می شود.

توجه به معلولان هنگام صدور پایان کار ساختمان
 سیدجعفر تشکری هاشمی، رئیس کمیسیون عمران و حمل ونقل 
شورا: در ماده ۲ قانون حمایت از معلولان وظایفی برای نهادها 
و مجتمع های مسکونی درنظر گرفته شــده است. در صدور 
پایان کار، طراحی ساختمان ها برای معلولان بررسی می شود؛ 
هرچند ســازه های اجاره ای در ســاختمان ها، هنگام صدور 

پایان کار نصب و پس از صدور آن جمع آوری می شود.

باید مناسب سازی  با جدیت دنبال شود
جعفر بندی شربیانی، عضو هیأت رئیســه شورا: در بسیاری از 
زمینه ها در سطح شهر تهران، وظایف حوزه معلولان بر عهده 
شهرداری است. ما ســتاد مناسب سازی در شهرداری داریم و 
این ستاد نیازمند ارتقاست تا هماهنگی های بین بخشی برای 
مناسب سازی و دســترس پذیر کردن شهر محقق شود. شاید 
هزینه مناسب سازی در برخی پروژه ها بالا باشــد، اما باید به طور جدی از ادامه کار 

پروژه هایی که مناسب سازی را در دستور کار قرار نداده اند، خودداری شود.

همکاری بهزیستی و شهرداری برای رفع مشکلات معلولان
سوده نجفی، رئیس کمیته سلامت شورا: ساخت معابر از وظایف 
اصلی شهرداری است. شــهرداری می تواند در سایر بخش ها 
نیز همکاری هایی را در راستای مســئولیت های اجتماعی و 
سلامت محور، با سازمان بهزیستی داشته باشد تا راهکارهایی 

برای رفع مشکلات معلولان ارائه شود.

شناسایی معلولان توانمند و استعدادیابی آنها
حبیب کاشانی، خزانه دار شورا: ســازمان بهزیستی یکی از 
مظلوم ترین سازمان هاســت. یکــی از کارهای ســازمان، 
خدمات رسانی اســت، اما وظیفه دیگر آن شناسایی معلولان 
توانمند و استعدادیابی آنهاست. باید در راستای مسئولیت های 
اجتماعی کمک شود که هر هفته ۲ســاعت برنامه برای ایجاد 

انگیزه در افراد دارای معلولیت در تلویزیون پخش شود.

پیش بینی 400میلیارد تومان برای مناسب سازی  در بودجه
سیداحمد علوی، عضو کمیسیون فرهنگی و اجتماعی شورا: 
جامعه باید برای تردد معلولان شرایط مناسبی داشته باشد؛ لذا 
لازم است وزارتخانه ها نیز در کنار مدیریت شهری به وظایف خود 
عمل کنند. در سال اول دوره ششم مدیریت شهری پیش بینی 
۶۰میلیارد تومان برای مناسب سازی  را داشتیم که این رقم امروز 

به ۴۰۰میلیارد تومان افزایش یافته است.

سرقت تجهیزات بوستان های محله گلشن
امانی با اشاره به خاکی بودن بوستان ها در این محله 
گفت: برخی درختان موجود در فضای ســبز در حال 
خشک شدن و آفت زدگی هســتند و از سوی دیگر 
تجهیزات بوســتان ها به طور مداوم مورد دستبرد 
قرار می گیرند. او در بخش دیگــری از صحبت های 
خود به وجود ۱۳دکل برق فشار قوی در این محله اشاره کرد و گفت: پس از 
خلازیر و هرندی، این محله یکی از اصلی ترین مناطق خرید اموال سرقتی 
است و با وجود پلمب این مرکز توسط شهرداری، مجددا فک پلمب صورت 

گرفته است.

پلمب خانه های قرمز توسط شهرداری
این عضو شورای شهر با اشــاره به پلمب خانه های قرمز از سوی شهرداری 
تهران، ادامه داد: 8هزارو۵۰۰ متر زمین در دوره چهارم مدیریت شهری برای 
ایجاد فضاهای فرهنگی و ورزشی به منطقه اختصاص یافته بود، زمین چمن 
مصنوعی در این زمینه راه اندازی شده بود که امروز از آن استفاده نمی شود 
و ساختمان نیمه کاره ســرای محله نیز تخریب و به تعاونی مسکن واگذار 

شده است.

با تغییر نام محله، مشکلات آن حل نمی شود
پس از ارائه گزارش توسط ناصر امانی، هریک از اعضای شورای شهر نظراتی 
را پیرامون محله گلشن )خاک سفید( اعلام کردند. سیداحمد علوی گفت: 
مشکلات محله با تغییر نام برطرف نمی شود، بلکه با برنامه ریزی رفع خواهد 
شد. رئیس کمیته گردشگری شورا گفت: تمام فشار به مدیریت شهری وارد 
شده و این در حالی است که تنها سرانه ها نباید توسط شهرداری تأمین شوند 

و باید وزارت ورزش و جوانان نیز وظایف خود را برعهده بگیرد.

عدم هماهنگی دستگاه ها برای حل مشکلات محله گلشن
همچنین مهدی عباسی به عدم هماهنگی دستگاه ها با 
یکدیگر برای حل مشکلات این محله، اشاره کرد: برای 
مثال مسئله زمین چمن محله قابل حل بود و شهرداری 
منطقه می تواند وارد عمل شــود و زمین را از تعاونی 
مسکن پس بگیرد و در اختیار شهروندان قرار دهد و در 

کانکس کلانتری محله نیز باید نیروهای انسانی مستقر شوند.

بوستان های محله گلشن باید محصور شوند
سیدمحمد آقامیری دیگر عضو شورا در مورد شرایط 
خیابان زهدی و محله گلشــن افزود: یکی از عوامل 
سدمعبر در خیابان زهدی، نصب پل روی کانال های آب 
و اجاره دادن این پل ها به  دستفروشان بود که این پل ها 
جمع آوری شد و از ســد معبر مضاعف در این خیابان 
جلوگیری کرد. رئیس کمیته عمران شورای شهر ادامه داد: در مورد بوستان ها 
نیز باید بگویم که این فضاها باید محصور شوند تا مردم از آن استفاده کنند؛ 

بوستان های محله به پاتوقی برای معتادان متجاهر تبدیل شده است.

رفع مشکل تجمع معتادان با همکاری پلیس
علی اصغر کمالی زاده، شهردار منطقه۴ گفت: گاهی 
برخی معتادان پذیرش نمی شــوند و دوباره به محله 
بازمی گردند. در محله گلشــن و جنگل های لویزان 
همواره آتشی روشن و عده ای دور آن جمع شده بودند 
که با همکاری پلیس، مشکل تجمع معتادان در این فضا 
رفع شد. نگهداری از خیابان زهدی تا ساعت۱8 انجام می شود و تلاش می کنیم 

این نگهداری را تا ساعت۲۱ افزایش دهیم.

ازسندنداشتنخانههادرخاکسفیدتاسرقتتجهیزاتبوستانهادراینمحله
محله گردی عضو شورای شهر به محله گلشن )خاک سفید( در منطقه۴ رسید. ناصر امانی در جلسه شورا، با ارائه گزارشی به چالش ها و معضلات ناحیه۹ 
این منطقه پرداخت و گفت: نزدیک یک میلیون نفر جمعیت بزرگ ترین منطقه تهران است و محله گلشن یا خاک سفید نیز ۷2هزار نفر جمعیت دارد. 
حدود ۹۰درصد املاک در این محله فاقد سند هستند و شرکت توسعه لویزان، بنیاد ۱۵خرداد، ستاد اجرایی، بنیاد علوی و بنیاد مستضعفین ازجمله 

مالکان این ناحیه هستند که این موضوع باعث ایجاد مشکلاتی شده و امیدواریم با اجرا شدن قانون واگذاری سند به املاک، مشکلات برطرف شود.

قطع گســترده و پرتعداد درختان پارک جنگلی چیتگر و تصاویر 
مربوط به آن این روزها در فضای مجازی دست به دست می شود و 
برخی با تیتر و عنوان هایی چون قلع و قمع درختان پارک جنگلی 
معروف تهران به این موضوع واکنش نشان داده اند و با ارتباط دادن 
این موضوع به خبرهای جنجالی که در روزهای گذشــته از قطع 
درختان کاخ سعدآباد منتشر شــده بود، از موج به راه افتاده برای 

قطع درختان کهنسال پایتخت انتقاد هایی را مطرح کرده اند. برخی 
هم به کل موضوع بیمار بودن و درختان قطع شــده را زیر سؤال 
بردند! پیگیری موضوع 82۰درخت بیمار بوستان چیتگر که باید 
به فوریت قطع شوند نشان می دهد که اصل ماجرا آن چیزی نیست 
که برخی افراد به اصطلاح حامی و علاقه مند به محیط زیســت به 
خورد مخاطبان خودشان می دهند. هرچند حفظ درختان به ویژه 
درختان کهنسال اهمیت ویژه ای دارد و شهرداری و شورای شهر 
تهران هم روی این موضوع بســیار حساس هستند، اما زمانی که 
درختان به بیماری مهلک و به شدت واگیردار سوسک چوب خوار 
مبتلا می شوند، اگر حذف کامل فیزیکی صورت نگیرد، این بیماری 
نه تنها می تواند جنگلی به وسعت چیتگر که حتی جنگلی به وسعت 

شمال کشور را نابود کند.
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به همشهری می گوید:»قبل از اینکه قطع درختان بیمار بوستان 
جنگلی چیتگر آغاز شــود، این موضــوع را از طریق رســانه ها 
اطلاع رسانی کردیم و همه  چیز کاملا روشن و شفاف است. علاوه بر 
شهرداری، کارشناس هایی از بخش های مختلف و مرتبط ازجمله 
جهاد کشاورزی، قوه قضاییه و محیط زیست از این درختان بازدید 
و ضمن تأیید ابتلای درختان به بیماری مهلک سوسک چوب خوار، 
بر لزوم قطع هرچه سریع تر این درختان برای جلوگیری از سرایت 
بیماری به دیگر درختان تأکید کردند. حتی خبرنگاران رسانه های 
مختلف را برای بازدید از درختان به پارک جنگلی چیتگر آوردیم و 
آنها از نزدیک شاهد وخامت اوضاع بودند؛ به شکلی که با دست زدن 

به درختان مشخص می شد پوک و توخالی شده اند.«
او افزود: » این بیماری شــبیه  بیماری ایدز در انســان است که 
می تواند به سرعت دیگر درختان سالم را هم مبتلا کند و هیچ چاره 

و راه درمانی غیراز حذف فیزیکی درختان بیمار وجود ندارد. این 
بیماری به اندازه ای خطرناک و میان درختان واگیردار و مســری 
است که بعد از قطع درخت بیمار، شاخ و برگ و پوست به جا مانده 
از آنها نیز کاملا جارو شــده و سوزانده می شــود تا دیگر درختان 
را آلوده نکند. قطع درختان بیمار بوســتان چیتگر تمام مراحل و 
مبادی قانونی از محیط زیست تا قوه قضاییه را طی کرده و دارای 

مجوز است.«
این مقام مســئول اذعان می کند: » این درختان علامت گذاری، 
شــماره گذاری و میخ کوبی شــده اند. اگر تمام درختــان بیمار 
شناسایی شده قطع نشوند، تمام جنگل چیتگر از بین می رود و در 
مورد چنین بیماری مهلکی اگر حذف کامل فیزیکی انجام نشود، 
می تواند تمام درختان جنگل های وسیع تر از چیتگر را هم درگیر 

کرده و به نابودی بکشاند.« 

مهدی اسماعیل پور؛ روزنامه نگار

 بیماری مسری
بیخ گوش درختان چیتگر!
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